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WO.0002.10.2020 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr 10/2020 

 

z posiedzenia RADY GMINY DĘBICA 

odbytego w dniu 6 listopada 2020r. w trybie telekonferencji 

o godzinie 13:00. 

 

    

Zaproszenia na posiedzenie Rady Gminy Dębica zostały wysłane do wszystkich radnych, 

Wójta Gminy – Stanisława Rokosza, Zastępcy Wójta -  Zdzisława Siwuli, Zastępcy Wójta -  

Jacka Drobota, Sekretarz Gminy – Adrianny Miazgi, Skarbnika Gminy -  Marty Panek. 

 

Lista obecności członków Sesji oraz zaproszonych gości stanowi załącznik do protokołu. 

 

W posiedzeniu Sesji uczestniczyli: 

……………………………………………… 

Wójt – Stanisław Rokosz, Zastępca Wójta – Jacek Drobot, Skarbnik Gminy – Marta Panek, 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski, pracownicy Urzędu Gminy. 

 

ZESTAWIENIE PODJĘTYCH UCHWAŁ: 

……………………………………………….… 

1. Uchwała Nr XXIV/249/2020 – w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

2. Uchwała Nr XXIV/250/2020 – w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej za trwały zarząd. 

3. Uchwała Nr XXIV/251/2020 – w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego i nadania mu 

statutu. 

4. Uchwała Nr XXIV/252/2020 – w sprawie zmiany uchwały nr XXV/262/2016 Rady Gminy 

Dębica z dnia 21 listopada 2016r. w sprawie zapewnienia 

wspólnej obsługi administracyjnej, finansowo-księgowej 

i organizacyjnej dla gminnych jednostek oświatowych. 

5. Uchwała Nr XXIV/253/2020 – w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania stypendiów za 

osiągnięcia w nauce dla studentów zamieszkałych na terenie 

Gminy Dębica. 

6. Uchwała Nr XXIV/254/2020 – w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania 

szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów szkół 

z terenu Gminy Dębica”. 

7. Uchwała Nr XXIV/255/2020 – w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy 

w ramach „Lokalnego programu wyrównywania szans 

edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów szkół 

z terenu Gminy Dębica”. 

8. Uchwała Nr XXIV/256/2020 – w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica 

(dot. zimowego utrzymania dróg). 

9. Uchwała Nr XXIV/257/2020 – w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica 

(dot. usługi geodezyjnej). 

10. Uchwała Nr XXIV/258/2020 – w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica 

(dot. przyłączeń nowych punktów oświetlenia ulicznego na 

terenie Gminy Dębica do sieci dystrybucyjnej TAURON). 
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11. Uchwała Nr XXIV/259/2020 – w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy 

Dębica nieruchomości (dot. dz. nr 155/28; 483/6 

w m. Latoszyn). 

12. Uchwała Nr XXIV/260/2020 – w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2021. 

13. Uchwała Nr XXIV/261/2020 – w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2021. 

14. Uchwała Nr XXIV/262/2020 – w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego na rok 2021. 

15. Uchwała Nr XXIV/263/2020 – w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz określenia warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

16. Uchwała Nr XXIV/264/2020 – w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Dębica. 

17. Uchwała Nr XXIV/265/2020 – w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki opłaty. 

18. Uchwała Nr XXIV/266/2020 – w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

Posiedzenie Rady Gminy Dębica rozpoczął i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Piotr Żybura. 

 

Serdecznie powitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura poinformował, że na podstawie odnotowanej 

obecności w posiedzeniu w trybie telekonferencji uczestniczy 20 radnych na stan 21 radnych, 

co stanowi wymaganą ilość radnych Rady Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał 

oraz przeprowadzenia obrad, a następnie przedstawił porządek obrad Rady Gminy. 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej za trwały zarząd. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego i nadania mu 

statutu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXV/262/2016 Rady Gminy 

Dębica z dnia 21 listopada 2016 r. w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowo-księgowej i organizacyjnej dla gminnych jednostek 

oświatowych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalania regulaminu przyznawania stypendiów 

za osiągnięcia w nauce dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Dębica. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania 

szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów szkół z terenu Gminy Dębica”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy 

w ramach „Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży 

– uczniów szkół z terenu Gminy Dębica”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. zimowego utrzymania 

dróg). 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. usługi geodezyjnej). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. przyłączeń nowych punktów 

oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Dębica). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy 

Dębica nieruchomości (dot. dz. nr 155/28; 483/6 w m. Latoszyn). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2021. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określania stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2021. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego na rok 2021. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy oraz określania warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Dębica. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

20. Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Dębica za I półrocze 2020r., informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze Informacja 

o realizacji wniosków z ostatniej sesji. 

21. Informacja o realizacji wniosków z ostatniej sesji. 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Następnie Przewodniczący poprosił Wójta Stanisława Rokosza o zabranie głosu. 

 

Wójt Stanisław Rokosz udzielił odpowiedzi na wnioski, jakie zostały zgłoszone podczas 

obrad Komisji Stałych. 

 

W dalszej części Przewodniczący przeszedł do realizacji przedstawionego porządku obrad. 

 

Ad. 2.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie. 

……………………………………………………………………………………….…………… 

 

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy – 

Marta Panek. 

 

Zmiany budżetu gminy Dębica na rok 2020 – sesja  06 listopada 

 ZMIANY PLANU FINANSOWEGO       

1) 2 202 029 zł – środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych z przeznaczeniem na 

zadania:  

⎯ Budowa żłobka w m. Nagawczyna w kwocie 600 000 zł 

⎯ Budowa budynku wielofunkcyjnego w Braciejowej w kwocie 542 000 zł 
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⎯ Przebudowa drogi powiatowej Nr 1303R Łabuzie-Południk-Kamieniec w km 8+040-

12+848 w miejscowości Braciejowa i Głobikowa - pomoc finansowa dla Powiatu 

Dębickiego  w kwocie 542 029 zł 

⎯ Przebudowa drogi powiatowej nr 1285R Stacja Kochanówka -Paszczyna-budowa 

chodnika w km 1+366-2+445-etap I w km 1+366-1+996 - pomoc finansowa dla 

Powiatu Dębickiego  w kwocie 200 000 zł 

⎯ Budowa sieci kanalizacji sanitarnej Dąbrówki-Wieloncza w kwocie 318.000 zł 

WYDATKI 

1) 1 290 000 zł - środki finansowe przeznaczone na zakup terenu pod źródła geotermalne 

w Latoszynie. 

Kupno działki o powierzchni około 1,02 ha wraz z dojazdem- droga w Latoszynie jest 

niezbędne do złożenia wniosku o dofinansowanie wykonania odwiertu badawczego dla wód 

termalnych. Podstawowy warunkiem ubiegania się o dofinansowanie tego zadania jest 

własność gminna terenu, na którym będą prowadzone pace badawcze. Wydatki związane 

z wykupem nieruchomości zostaną zrekompensowane ze środków otrzymanych ze sprzedaży 

działek będących własnością mienia komunalnego Gminy Dębica. 

2) 40 000 zł -dodatkowe środki  finansowe na wypłatę ekwiwalentu za pożary i szkolenia 

pożarnicze, w tym na zlecenie zewnętrzne, wyjazdy poza teren gminy, poza powiat 

dębicki.  

Zabezpieczona kwota w budżecie na 2020 rok w wysokości 40 000 zł jest niewystarczająca 

z uwagi na wzrost uczestnictwa jednostek OSP w działaniach ratowniczych. 

Źródłem sfinansowania wydatków są wolne środki wynikające z rozliczenia kredytów 

i  pożyczek z lat ubiegłych. 

ZMIANY WYNIKAJĄCE Z UCHWAŁ ZEBRAŃ WIEJSKICH W SPRAWIE ZMIAN 

PRZEDSIĘWZIĘĆ FINANSOWANYCH ZE ŚRODKÓW FUNDUSZU SOŁECKIEGO 

 

1) wniosek sołectwa Głobikowa z dnia 18.09.2020 r. o zmianę przedsięwzięcia 

z dotychczasowego pn. „Organizacja imprezy integracyjnej dla mieszkańców sołectwa, 

piknik rodzinny” w kwocie 5 000 zł  na nowe pn. „Rozbudowa monitoringu przy parkingu 

schroniska młodzieżowego” w kwocie 5 000 zł 

2) wniosek sołectwa Gumniska z dnia 10.09.2020 r. o zmniejszenie środków na 

przedsięwzięcia pn. „Zakup paliwa, żyłki i akcesoriów do kosiarki” o kwotę 1 200 zł 

i wprowadzenie do realizacji nowego przedsięwzięcia pn. „Zakup i montaż dwóch koszy 

ulicznych na śmieci” w kwocie 1 200 zł 

3) wniosek sołectwa Nagawczyna z dnia 25.09.2020 r. o zmianę przedsięwzięcia 

z dotychczasowego pn. „Organizacja festynu sołeckiego” w kwocie 6 000 zł  na nowe 

przedsięwzięcie pn. „Montaż oświetlenia fotowoltaicznego na placu zabaw” w kwocie 

6 000 zł      

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Świętoń nawiązał do tematu wykupu działki 

w Latoszynie, wskazując że 1 ha nieruchomości dochodzi do 50 tys. zł, natomiast Gmina na 

zakup przedmiotowej działki przeznacza 1 200 000 zł. Nadmienił także, że w sąsiedztwie 

Gmina ma działkę, lecz wystawia ją do sprzedaży. Zapytał dlaczego Gmina bez posiadania 

ekspertyzy ma wykupić tę działkę za taką kwotę. 

 

Wójt Stanisław Rokosz odpowiedział, że takie ceny utrzymują się w obrocie cywilnym 

w tym rejonie. Nadmienił, iż nie był zwolennikiem zakupu całości, jednak zmieniła się ustawa, 

która wskazuje na to, iż by móc ubiegać się o środki finansowe pochodzące z Narodowego 
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Funduszu, należy być właścicielem danego gruntu. Podkreślił, iż tylko w tym miejscu są złoża 

wód solankowych, które zostały potwierdzone. Nadmienił również, iż w przyszłości planowana 

jest również budowa aquaparku, który będzie atrakcyjny dla inwestorów. Dla przykładu podał 

miejscowość Uniejów, gdzie funkcjonuje uzdrowisko termalne. 

 

Radna Bernadetta Ciszek nawiązując do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Adama Świętonia, wskazała iż zakup działki w Latoszynie nigdy nie przyniesie Gminie strat 

a zyski, natomiast właściciel działki nie będzie czekał, aż Gmina podejmie decyzję o zakupie. 

 

Radny Lech Żurek: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Wójtowie zakończmy 

ten nieszczęsny wykup tej działki w Latoszynie… przyszłość jest zawsze mądrością narodu. 

Przyszłość… przyszłość… to na przyszłość to zostaje zrobione. Zostawmy to, a do Adama 

Świętonia mam taką prośbę żebyś się zajął miejscowością Paszczyna…. A nie bez przerwy 

walcowali tylko Latoszyn, Latoszyn, Latoszyn… Adaś proszę Cię zajmij się wsią Paszczyna. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Radna Agata Wiater nadmieniła, iż projekt uzdrowiska trwa już kilkanaście lat, zwróciła 

uwagę, iż Gmina w tej materii zaszła bardzo daleko, prosiła by się zastanowić czy warto się 

zatrzymać i zakończyć inwestycję. Wskazała, by nie zwalniać i cały czas iść na przód, a skoro 

jest działka na której znajdują się wody termalne, trzeba to wykorzystać.  

 

Radny Tomasz Domaradzki odniósł się do wypowiedzi radnego Lecha Żurka, podkreślając 

że Radni są Radnymi Gminy a nie tylko poszczególnych sołectw. Następnie wskazał, że nikt 

nie próbuje zatrzymać reaktywacji Latoszyna, jednak są to ogromne pieniądze o których należy 

rozmawiać. Podkreślił, iż na sprzedaż wystawiona jest działka w kwocie 5 tys. zł / 1 ar, 

natomiast Gmina podejmuje się zakupu działki sąsiadującej w kwocie 12 tys. zł / 1 ar. 

Nadmienił, iż rozbieżności te są bardzo duże.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura poprosił o odniesienie się Pani Skarbnik do 

kwoty 8 mln zł pochodzących z rezerwy, które posiada Gmina. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kwota 8 771 000 zł są środkami zapisanymi już 

w uchwale budżetowej, pochodzą z tzw. wolnych środków lub nadwyżki budżetowej 

i w trakcie realizacji budżetu zostały już zaangażowane na spłatę kredytów i pożyczek 

(1 528 000 zł) oraz na sfinansowanie planowanego deficytu, który przeznaczony jest na 

realizację zadań bieżących i majątkowych i te zadania są już zapisane w budżecie.  

 

Wójt Stanisław Rokosz zabrał głos, udzielając wyjaśnień co do cen za nieruchomości. 

Wskazał, że do ceny sprzedaży działki w Pustkowie Strachowie nie są doliczane koszty 

mediów, które Gminę kosztowały 10 mln zł. Podkreślił, że gdyby te koszty zostały wliczone do 

ceny sprzedaży, wówczas kwota wynosiłaby 8 tys. zł / 1 ar. Zauważył, także że Gmina 

podzielona jest na strefy – im dalej, tym ceny są mniejsze. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Świętoń wskazał, że nie neguje tego że działkę 

tę należy wykupić, jednak podkreślił że nie ma pewności, że właśnie w tym miejscu znajdują 

się wody geotermalne. Podkreślił, że kwota za którą Gmina chce kupić te działkę jest 

nieadekwatna do cen sprzedaży działek znajdujących się obok. 

 

Radny Jan Halwa wskazał, że działkę w Latoszynie należy bezwzględnie kupić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura wskazał, że działki w rejonie Latoszyna 

dochodzą do 30 tys. zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 25 „za”, 0 przeciwnych i 4 wstrzymujące się 

(Bukowski T., Domaradzki T., Niedbalec E., Świętoń A.), jako uchwała Nr XXIV/249/2020, 

stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 

rocznej za trwały zarząd. 

……………………………………………………………………………………….…………… 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej za 

trwały zarząd przedstawił Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski. 

 

Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji Gminy Dębica wystąpił z wnioskiem o oddanie na 

czas nieokreślony części działki w Pustkowie-Osiedlu w trwały zarząd. Część działki numer 

3600/34  o powierzchni 0,05500 ha zostało oddane w trwały zarząd decyzją Wójta Gminy 

Dębica Nr WGP.6844.1.2020 z 16.07.2020 r. na cele związane z prowadzeniem statutowej 

działalności w zakresie sportu i rekreacji. Działka zabudowana jest parkiem linowym. 

W dniu  15 września 2020 r. GOSiR wystąpił o udzielenie bonifikaty od opłat rocznych 

z tytułu trwałego zarządu.  

Wójt Gminy Dębica może udzielić bonifikaty po podjęciu uchwały Rady Gminy Dębica 

dopiero po uprawomocnieniu się decyzji o oddanie w trwały zarząd. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/250/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 4. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego i nadania mu statutu. 

………………………………………………………………………..…………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego i nadania mu statutu 

przedstawiła p. o. Zastępcy Dyrektora GZEASiP – Ewa Mucha. 

 

Wybudowanie nowego żłobka w Nagawczynie niesie konieczność podjęcia uchwały o jego 

założeniu. Żłobek rozpocznie działalność statutową od 1 stycznia 2021r., ale żeby działalność 

przebiegała bez zakłóceń należy wcześniej przygotować jego organizację oraz zatrudnić 

odpowiednio wykwalifikowany personel. Dlatego żłobek zakłada się 1 grudnia 2020r. 

Działania te są zgodne z obowiązującym ustawodawstwem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/251/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 5.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXV/262/2016 Rady Gminy 

Dębica z dnia 21 listopada 2016 r. w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowo-księgowej i organizacyjnej dla gminnych jednostek oświatowych. 

………………………………………………………………………..…………………………... 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXV/262/2016 Rady Gminy Dębica z dnia 

21 listopada 2016 r. w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowo-

księgowej i organizacyjnej dla gminnych jednostek oświatowych przedstawiła p. o. Zastępcy 

Dyrektora GZEASiP – Ewa Mucha. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się,  

jako uchwała Nr XXIV/252/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 6.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalania regulaminu przyznawania stypendiów za 

osiągnięcia w nauce dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Dębica. 

………………………………………………………………………………….………………… 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalania regulaminu przyznawania stypendiów za osiągnięcia 

w nauce dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Dębica przedstawił Pan Maciej 

Gwóźdź. 

 

Na  podstawie  art. 18 ust.2 pkt. 14a, ustawy z  dnia  8  marca  1990r. o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity Dz. U z 2020r., poz. 713) oraz na  podstawie  art. 96 ustawy z dnia  

20 lipca 2018r. Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce ( tekst jednolity Dz. U. z 2020 r., poz. 

85 z późn. zm.) przedstawiony projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania 

stypendiów dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Dębica ma być wsparciem 

materialnym dla najzdolniejszych studentów i ma sprzyjać rozwojowi ich uzdolnień  

i zainteresowań. 

   

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Świętoń zapytał czy wnioski będą dostępne 

w formie elektronicznej oraz kiedy będzie można je składać. 

 

Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że wnioski te będą dostępne na stronie internetowej 

Urzędu Gminy, Gminnego Zespołu Administracyjnego Szkół i Przedszkoli Gminy Dębica, 

a także w szkołach na terenie Gminy Dębica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/253/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad.7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania 

szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów szkół z terenu Gminy Dębica”. 

…………………………………………………………………………………………..………... 

      

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wyrównywania szans 

edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów szkół z terenu Gminy Dębica” przedstawił Pan 

Maciej Gwóźdź. 

 

Zgodnie z zapisem art. 90 t ust.1 pkt 2 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie 

oświaty (Dz, U, z 2019r. poz.1481 z późn. zm) jednostki samorządu terytorialnego mogą 

tworzyć regionalne lub lokalne programy wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 
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Osiągnięcia ludzi zdolnych są motorem rozwoju w każdej dziedzinie życia. Założeniem 

nowocześniej szkoły jest przede wszystkim stymulowanie ciągłego rozwoju uczniów  

i wyposażenie ich w bogaty zasób wiedzy i umiejętności. Właściwe wspieranie rozwoju 

uzdolnień uczniów to jedno z najważniejszych zadań edukacyjnych. Opracowanie, przyjęcie 

oraz realizacja Programu pozwoli kompleksowo planować działania wspierające edukację 

młodych mieszkańców Gminy Dębica, wskazujących szczególne uzdolnienia. 

Mając na uwadze powyższe oraz wychodząc naprzeciw oczekiwaniom społecznym Wójt 

Gminy Dębica pragnie motywować uczniów do rozwoju i wzrostu aspiracji m.in. poprzez 

przyznawanie nagród. Promowanie uczniów zdolnych w obecnym stanie prawnym możliwe 

jest poprzez przyjęcie lokalnego programu wspierania edukacji dzieci i młodzieży. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie „Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych 

dla dzieci  i młodzieży - uczniów szkół z terenu Gminy Dębica przyczyni się w szczególności 

do wzrostu motywacji uczniów.  

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/254/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad.8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy 

w ramach „Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – 

uczniów szkół z terenu Gminy Dębica”. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania pomocy w ramach 

„Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży – uczniów 

szkół z terenu Gminy Dębica” przedstawił Pan Maciej Gwóźdź. 

 

Na podstawie  art. 18 ust.2 pkt. 15, art. 40 ust.1, art. 41 ust.1, art. 42 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U z 2020r., poz. 713) oraz na 

podstawie  art. 90 t ust.4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (tekst jednolity 

Dz. U. z 2019 r., poz. 1481 z późn. zm.) oraz uchwałą wprowadzającą „Lokalny program 

wyrównywania szans edukacyjnych dla dzieci i młodzieży - uczniów szkół z terenu Gminy 

Dębica” przyjęcie do realizacji regulaminu przyznawania pomocy w ramach w/w programu 

przyczyni się w szczególności do wzrostu motywacji uczniów.  

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Radna Agata Wiater zapytała czy zaległe stypendia z roku poprzedniego będą wypłacone. 

 

Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że tak będzie to uwzględnione w tej uchwale lokalnego 

programu, wskazał że zgodnie z projektem uchwały termin składania jest od 15-30 listopada 

2020r.  

 

Radna Agata Wiater zapytała czy to obejmie również rok poprzedni. 

 

Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że obejmie to rok szkolny. 

 

Radna Agata Wiater ponownie zapytała czy zaległe stypendia zostaną uwzględnione.  
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Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że środki są na to zabezpieczone. 

 

Radna Agata Wiater wskazała, że chciałaby się dowiedzieć o stypendia, które 

w poprzednim roku miały zostać wypłacone uczniom a nie zostały. 

 

Pan Maciej Gwóźdź zapytał czy dotyczy to stypendium Wójta czy Dyrektora Szkoły. 

 

Radna Agata Wiater wskazała, że dotyczy do stypendium Wójta; artystyczne. 

 

Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że stypendium artystyczne składa się dopiero od 1 do 

15 marca w następnym roku za rok bieżący. 

 

Radna Agata Wiater wskazała, że w poprzednim roku nie zostały one wypłacone. 

 

Pan Maciej Gwóźdź odpowiedział, że stypendia te były wypłacone. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 18 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/255/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S., Niedbalec E. nie brali udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. zimowego utrzymania dróg). 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. zimowego utrzymania dróg) – przedstawił Zastępca 

Wójta / Dyrektor Wydziału Inwestycji – Jacek Drobot. 

 

Podjęcie uchwały jest konieczne w związku z wszczęciem postępowania przetargowego  

i koniecznością zawarcia umów na usługi sprzętem przy zimowym utrzymaniu dróg gminnych 

i chodników na terenie Gminy Dębica w roku 2020/2021.  

 

Radny Lech Żurek: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Wójtowie ja mam 

takie pytanie do Wójta Jacka… Panie Wójcie, jeżeli organizujemy przetarg na zimowe 

utrzymanie dróg i chodników… to taka prośba, żeby chodniki nie odśnieżać ciężkim sprzętem… 

i nie łamać chodników, żeby chodniki były odśnieżane małym sprzętem, a nie sprzętem dużym 

i ciężkim. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/256/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. usługi geodezyjnej). 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. usługi geodezyjnej) – przedstawił Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski. 
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Do tutejszego Urzędu wpłynęło Postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego 

w Rzeszowie, wyznaczające Wójta Gminy Dębica do przeprowadzenia postępowania 

rozgraniczeniowego nieruchomości położonych w miejscowości Róża Gminy Czarna. 

Wójt wszczynając postępowanie rozgraniczeniowe ma obowiązek wskazać uprawnionego 

geodetę i upoważnić go do wykonania tych czynności. Na zapytanie ofertowe dotyczące 

przedmiotowego rozgraniczenia wpłynęła oferta z propozycją wykonania, rozgraniczenia za 

cenę 6000 zł i z  terminem jego wykonania do sześciu miesięcy od podpisania umowy. 

Ponieważ termin wypłaty wynagrodzenia wykracza poza rok budżetowy 2020, 

podpisanie umowy i wypłata wynagrodzenia uzależnione są od zaciągnięcia zobowiązania 

finansowego na rok przyszły. Podjęcie Uchwały pozwoli na podpisanie umowy na wykonanie 

rozgraniczenia i wszczęcie postępowania rozgraniczeniowego, 

 

Radny Tomasz Bukowski zapytał czy ta usługa dotyczy działki w Latoszynie. 

 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej odpowiedział, że nie. Wskazał, że usługa ta 

dotyczy miejscowości Róża w Gminie Żyraków, z tego powodu że Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze wyznaczyło Wójta Gminy Dębica jako organ zastępczy do przeprowadzenia tego 

rozgraniczenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/257/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

wykraczającego poza rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. przyłączeń nowych punktów 

oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Dębica). 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego wykraczającego poza 

rok budżetowy przez Gminę Dębica (dot. przyłączeń nowych punktów oświetlenia ulicznego 

na terenie Gminy Dębica) -  przedstawił Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – 

Mariusz Bobulski. 

 

Budowa nowych punktów oświetleniowych na terenie Gminy Dębica związana jest 

z zawarciem stosownych umów o przyłączenie do sieci dystrybucyjnej TAURON Dystrybucja 

S.A. Przyłączenia do sieci dystrybucyjnej polegają na zabudowie zestawów złączowo-

pomiarowych zlokalizowanych na słupach, montażu przewodów po słupach do szafek 

pomiarowo-sterowniczych oraz zwiększenia mocy przyłączeniowej. Terminy wykonania 

przyłączeń do sieci przez firmy zewnętrzne na zlecenie TAURON określone w umowach 

o przyłączenie do sieci dystrybucyjnej przez TAURON Dystrybucja S.A. wynoszą ok. od 1 do 

1,5 roku.  

W związku z koniecznością podpisania umów o przyłączenie do sieci dla nowych 

punktów oświetleniowych na terenie Gminy Dębica zachodzi konieczność podjęcia stosownej 

uchwały wykraczającej poza roku budżetowy celem zrealizowania przyłączeń do sieci 

dystrybucyjnej w latach 2021/2022.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/259/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 
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Ad. 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy 

Dębica nieruchomości (dot. dz. nr 155/28; 483/6 w m. Latoszyn). 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy Dębica 

nieruchomości - przedstawił Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Mariusz Bobulski. 

 

Działka o numerze ewidencyjnym 483/6 o powierzchni 1,0100 ha położona 

w  miejscowości Latoszyn zostanie nabyta do zasobów Mienia Komunalnego Gminy Dębica 

z przeznaczeniem na wykonanie odwiertu geotermalnego. Działka numer 155/28 zostanie 

nabyta  jako droga dojazdowa do działki 483/6.  

Nabycie działki 483/6 jest niezbędne do złożenia wniosku o dofinansowanie wykonania 

odwiertu badawczego dla wód geotermalnych. Podstawowym warunkiem ubiegania się 

o dofinansowanie tego zadania jest posiadanie na własność terenu na którym będą 

wykonywane prace badawcze. W okolicy tej działki zlokalizowany jest odwiert w ramach 

poszukiwania gazu i ropy stwierdzający zasoby wodne o temperaturze 68 °C jako ciepła woda 

solankowa na głębokości  około 1 800 m. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Świętoń podkreślił, że jest za zakupem tej 

nieruchomości, ale cena ta jest nieadekwatna do działki, którą Gmina decyduje się zakupić. 

 

Radny Edward Niedbalec poparł Wiceprzewodniczącego Adama Świętonia, wskazując że 

nie są przeciwni zakupu tej działki.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 15 „za”, 2 przeciwne (Domaradzki T., Świętoń A.) 

i 2 wstrzymujące się (Bukowski T., Niedbalec E.), jako uchwała Nr XXIV/259/2020, 

stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2021. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych na rok 

2021 -  przedstawiła Pani Helena Gołąb. 

 

Zgodnie z art.10 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada 

Gminy określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków transportowych 

z zastrzeżeniem, że: roczna stawka podatku nie może przekroczyć podanych w ustawie kwot 

maksymalnych oraz w przypadku pojazdów wymienionych w punktach 2, 4, 6 roczne stawki 

podatku nie mogą być niższe niż określone w załącznikach do ustawy. 

 

Górne stawki ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 

pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego 

okresu roku poprzedniego – w 2020r. jest to wzrost o 3,9%. W takim przypadku górne 

stawki zostały przeliczone i podwyższone o 3,9%. 

Wysokość górnych granic stawek kwotowych podał Minister Finansów w obwieszczeniu 

z dnia 23 lipca 2020r. ( Monitor Polski poz. 673 ) 
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Stawki minimalne ulegają przeliczeniu na następny rok podatkowy zgodnie 

z procentowym wskaźnikiem kursu euro na pierwszy dzień roboczy października danego roku 

w stosunku do kursu euro w roku poprzedzającym dany rok podatkowy. Zmiana stawek 

minimalnych następuje w przypadku gdy wskaźnik wzrostu lub obniżenia jest wyższy niż 

5%.Wzrost Kursu Euro w bieżącym roku jest niższy niż 5% w związku z tym stawki 

minimalne podatku od środków transportowych na rok 2021 pozostaną na nie zmienionym 

poziomie w stosunku do roku bieżącego, co zostało ogłoszone w obwieszczeniu Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 8 października 2020r. (Monitor Polski poz. 

1002 ). 

 

W projekcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2021 zaproponowano pozostawienie na poziomie roku 2020.  

 

Zaproponowane stawki nie przekraczają górnych stawek ustawowych oraz w przypadku 

ograniczenia stawkami minimalnymi nie są od nich niższe.  

 

W załączniku do projektu uchwały informacyjnie pokazano stawki obowiązujące na 

terenie Gminy Dębica w roku 2020 oraz ogłoszone przez Ministra Finansów na rok 2021 

górne granice stawek, a w przypadku punktów 2, 4 i 6 także stawki minimalne 

obowiązujące w roku 2021.  

 

Przeprowadzone kalkulacje prognozowanych wpływów podatku od środków 

transportowych na rok 2021  kształtują się na poziomie:  

Prognoza wpływów według stawek Szacowana kwota wpływów  

Stawek obowiązujących w 2020 867 627 

Przy ewentualnej podwyżce o 3,9% 901 463 

Szacowany Wzrost wpływów  33 836 

 

Uchwalenie proponowanych stawek podatkowych podatku od środków transportowych na 

rok 2021 nie zagrozi równowadze budżetowej.  

 

Przedstawiając powyższy projekt uchwały, wnoszę o jego przyjęcie. 

 

Radny Józef Marek wskazał, że w dniu poprzednim na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy Radni Klubu Nasza Gmina, przy wsparciu radnej Klaudii Tomasik i radnego Lecha 

Żurka, złożyli wniosek w sprawie stawek podatku od środków transportowych i stawek 

podatku od nieruchomości, by stawki te pozostały na poziomie roku 2020. Następnie 

podziękowała radnym Klubu Nasza Gmina Dębica i Klubu Radnych PiS, którzy przychylili się 

do tej propozycji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/260/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określania stawek podatku od nieruchomości na rok 

2021. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie określania stawek podatku od nieruchomości na rok 2021 -  

przedstawiła Pani Helena Gołąb. 
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Zgodnie z treścią art.5 ust. 1 ustawy  z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach 

lokalnych (tekst jednolity Dz.U. z 2019 r., poz.  1170), Rada Gminy  w drodze uchwały, 

określa stawki podatku od nieruchomości obowiązujące  na terenie danej gminy, z tym że 

stawki te nie mogą być wyższe od stawek maksymalnych określonych przez ustawodawcę.  

 

Stawki maksymalne podatków i opłat lokalnych na 2021 rok zostały ogłoszone przez 

Ministra  Finansów w Obwieszczeniu z dnia 23 lipca 2020 r.. w sprawie górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2021 r. (M.P. z 2020 r., poz. 673). Do corocznego 

przeszacowywania stawek maksymalnych wykorzystywany jest wskaźnik  cen towarów 

i usług konsumpcyjnych , który  w stosunku do I półrocza 2019 r. wyniósł  103,9                        

(wzrost cen o 3,9 %). Wskaźnik ten został ogłoszony w Komunikacie Prezesa GUS z dnia            

15 lipca 2020 r. (M.P. z 2020 r., poz. 625). 

 

W projekcie uchwały zaproponowano waloryzację stawek podatkowych, obowiązujących     

w Gminie Dębica w 2020 roku  , z tym , że stawki podatku pozostają niższe od stawek 

maksymalnych za wyjątkiem  przypadku budowli  gdzie przyjęto górną stawkę: - 2 %,  

budynków i ich części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych, w rozumieniu 

przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń, - 

stawkę  - 5,06 zł, ponieważ stawka dla ww. przedmiotów została ustawowo obniżona ze stawki 

związanej z prowadzeniem działalności gospodarczej, gruntów niezabudowanych objętych 

obszarem rewitalizacji – stawkę  - 3,28 zł oraz związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej o powierzchni do 100 m2 włącznie – stawka – 15,87 zł. 

 

Wprowadzenie zaproponowanych stawek skutkować będzie wpływami do budżetu  

gminy w kwocie 14 612 000,00 zł . W porównaniu do prognozowanego wykonania dochodów 

podatkowych  za 2020 r. planowany jest wzrost dochodów w 2021 roku  z tytułu podatku od 

nieruchomości w kwocie  374 215,00 zł . 

 

Wzorem lat ubiegłych proponuje się kontynuację  zwolnienia z podatku od 

nieruchomości – jak Uchwała Rady Gminy  Dębica z dnia  23 listopada 2005r.  Nr  

XXVI/397/05. 

 

Proponowane stawki wpłyną na zachowanie równowagi budżetowej , jednocześnie będą 

korzystne dla podatników. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/261/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego na rok 2021. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

na rok 2021 -  przedstawiła Pani Helena Gołąb. 

 

Zgodnie z art. 6 ust.3 ustawy o podatku rolnym - Rada Gminy jest uprawniona i może 

obniżyć wysokość średniej ceny skupu żyta będącej  podstawą obliczenia podatku rolnego. 
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Średnia cena skupu żyta , będąca podstawą obliczenia podatku rolnego na 2021 rok 

określona na podstawie Komunikatu Prezesa GUS z dnia 19 października 2020 r. wynosi  

58,55 zł za 1 dt i uległa ona wzrostowi o 0,15 % w stosunku do roku poprzedniego (wynosiła 

58,46 zł za 1 dt.). 

 

Zgodnie z art. 6 ustawy o podatku rolnym - podstawa opodatkowania podatkiem rolnym 

wynosi: 

 

1) od 1 ha przeliczeniowego gruntów, o którym mowa w  ar. 4 ust. 1 pkt 1 – równowartość 

pieniężną  - 2,5 q żyta, 

2) od 1 ha gruntów, o których mowa w art. 4 ust.1 pkt 2 – równowartość pieniężną – 5 q 

żyta, 

Przy przyjęciu proponowanej ceny- 31,20  zł -  stawka podatku rolnego na 2020 r. 

wynosić będzie: 

 

      1)   z 1 ha przeliczeniowego -               78,00 zł, 

      2)   z 1 ha gruntów fizycznych  -        156,00 zł 

 

 

 

Biorąc pod uwagę trudną sytuację ekonomiczną rolników, proponuje się obniżyć cenę 

skupu żyta stanowiącą podstawę naliczania podatku rolnego na 2021 rok do kwoty 31,20 zł, co 

nie wpłynie na wzrost   wysokości  podatku rolnego    w stosunku do 2020 roku . 

 

Obniżenie to nie będzie mieć wpływu na projekt budżetu Gminy Dębica na 2021 rok, 

w którym założono  wpływy z tytułu tego podatku na poziomie bieżącego roku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/262/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy oraz określania warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz określania warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej -  przedstawiła Pani Bernadeta Kusek. 

 

Konieczność uchwalenia nowej uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej spowodowane jest zmianą ustawy z dnia 19 lipca 

2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych 

ustaw. Zmiana ta wprowadziła obowiązek podjęcia uchwały zwalniającej w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne 

w kompostowniku przydomowym. Przedmiotowe zwolnienie powinno być zawarte we wzorze 
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deklaracji poprzez zamieszczenie w nim informacji dotyczących posiadania kompostownika 

przydomowego i kompostowania w nim bioodpadów stanowiących odpady komunalne. 

W związku z powyższym podjęcie stosownej uchwały jest niezbędne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/263/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 17. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Dębica. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Dębica -  przedstawiła Pani Bernadeta Kusek. 

 

Konieczność uchwalenia nowej uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Dębica, zastępującej uchwałę nr XXII/230/2016 Rady Gminy 

Dębica z dnia 6 września 2016 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Dębica (Dz. Urz. Woj. Podkarpackiego poz. 3462) oraz uchwałę  

nr XXXVI/387/2017 Rady Gminy Dębica z dnia 21 września 2017 r. zmieniająca uchwałę  

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębica  

(Dz. Urz. Woj. Podkarpackiego poz. 3197) spowodowane jest zmianą ustawy z dnia 19 lipca 

2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych 

ustaw. 

Najistotniejsze zmiany w stosunku do obecnie obowiązującego Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Dębica dotyczą poszerzenia rodzaju selektywnie 

przyjmowanych odpadów przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

w Paszczynie oraz zmiany częstotliwości pozbywania się odpadów komunalnych z terenu 

nieruchomości. 

Projekt nowej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Dębicy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/264/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 18. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty -  przedstawiła Pani Bernadeta Kusek. 

 

1. Przedstawienie istniejącego stanu w dziedzinie, która ma być normowana. 

 

Stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi z terenu nieruchomości 

zamieszkałych uregulowane są w uchwale Rady Gminy Dębica nr XIII/147/2019  

z dnia 26 listopada 2019 r. w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
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odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty (Dz. U. Woj. Podkarpackiego  

z 2020 r. poz. 403) zgodnie, z którą wynoszą: 

1) 12 zł miesięcznie od mieszkańca – w przypadku, gdy odpady będą zbierane  

i odbierane w sposób selektywny, 

2) 48 zł miesięcznie od mieszkańca – w przypadku nieselektywnego gospodarowania 

odpadami. 

 

2. Wyjaśnienie celu i potrzeb podjęcia uchwały. 

 

Ustawą z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku  

w gminach wprowadzono szereg zmian do przepisów ustawy z dnia 13 września  

1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Jedną z tych zmian jest 

obowiązek zwiększenia częstotliwości odbierania na mocy art. 6r ust. 3b w/w ustawy 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych oraz bioodpadów 

stanowiących odpady komunalne raz na tydzień z budynków wielolokalowych i raz  

na dwa tygodnie z budynków mieszkalnych jednorodzinnych w okresie od kwietnia  

do października. Na obecną chwilę odbiór wskazanych wyżej niesegregowanych 

(zmieszanych) odpadów komunalnych oraz bioodpadów stanowiących odpady 

komunalne odbywał się z częstotliwością, w przypadku budynków jednorodzinnych raz 

na cztery tygodnie co łącznie generowało 13 wywozów odpadów w ciągu roku. Zmiana 

przepisów  wprowadziła obowiązek zwiększenia częstotliwości  

do 19 wywozów rocznie  wskazanych wyżej odpadów. W przypadku budynków 

wielolokalowych spowoduje to obowiązek wprowadzenia 7 dodatkowych wywozów 

odpadów rocznie (dotyczy bioodpadów stanowiących odpady komunalne). 

Częstotliwość odbioru zmieszanych (niesegregowanych) odpadów komunalnych  

w przypadku budynków wielolokalowych spełnia wymogi nowelizacji ustawy  

i nie zostanie zwiększona. 

 

Wprowadzona w/w zmiana ustawy przyczyniła się do zwiększenia kosztów usługi 

odbierania odpadów komunalnych (transport) ze względu na zwiększenie się częstotliwości 

odbioru odpadów.  

 

Na zwiększenie kosztów odbierania odpadów przez przedsiębiorców mają wpływ m.in. 

wzrastające koszty płacy minimalnej, wzrost cen paliw, energii elektrycznej. Ustawa  

o utrzymaniu  czystości i porządku w gminach nakazała obowiązek selektywnego zbierania 

odpadów. Nie przekłada się to jednak na uregulowania prawne dotyczące możliwości 

sprzedaży wysegregowanych frakcji odpadów przez przedsiębiorstwa zajmujące się 

gospodarką odpadami. Istnieje nadpodaż odzyskanych odpadów (warstwa nadsitowa – 

energetyczna) na rynku co powoduje spadek cen a podnosi koszty ich zagospodarowania – 

obserwuje się od dłuższego czasu pogłębiająca się zapaść na rynku surowców wtórnych 

zebranych selektywnie i wysegregowanych z odpadów zmieszanych.  

Zniesienie rejonizacji w zakresie przyjmowania odpadów do Regionalnych Instalacji 

Przetwarzania Odpadów Komunalnych spowodowało, że małe Gminy konkurują z dużymi 

aglomeracjami. 

Na uwagę zasługuje też stały wzrost ilości odbieranych odpadów  – w roku 2020 szacuje się na 

około 10% w stosunku do roku 2019. Stanowi to wzrost masy odpadów o około 300-400 ton 

rocznie. 

Na wzrost cen opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ma także wzrastająca 

tzw. opłata za korzystanie ze środowiska (opłata marszałkowska). Jest to koszt składowania  

na składowisku tzw. frakcji podsitowej po biologicznym przetworzeniu. W roku 2018 opłata  

ta wynosiła 140 zł za 1 tonę, w roku 2019 – 170 zł za 1 tonę, w roku 2020 już 270 zł. 

Ustawa nowelizująca wprowadziła także obowiązek uchwalenia w drodze uchwały 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 
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nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. Wskazane 

zwolnienie zostało określone na kwotę 0,50 zł od jednego mieszkańca (dotyczy budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych). 

Z przeprowadzonej kalkulacji stawka za odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych winna wynosić 21 zł, jednakże z uwagi na posiadanie przez Gminę Dębica 

własnego składowiska odpadów komunalnych oraz biorąc powyższe pod uwagę oraz 

przewidywane koszty funkcjonowania systemu gospodarki odpadami proponuje się nowe 

stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które będą wynosić: 

 

1) 16 zł miesięcznie od mieszkańca – w przypadku, gdy odpady będą zbierane  

i odbierane w sposób selektywny, 

2) 64 zł miesięcznie od mieszkańca – w przypadku nieselektywnego gospodarowania 

odpadami (stawkę tę należy traktować jako „karę” w przypadku, gdy właściciel 

nieruchomości nie wypełnia ustawowego obowiązku zbierania odpadów sposób 

selektywny). 

Ustalone w niniejszej uchwale stawki pozwolą na zbilansowanie się systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi. 

 

 

 

Zestawienie stawek za odbiór odpadów w gminach powiatu dębickiego 

 

Lp. Gmina Stawka Selektywna Stawka Niesegregowane 

1. Gmina Dębica 12,00 zł od osoby 48,00 zł od osoby 

2. Miasto Dębica 29,00 zł od osoby 58,00 zł od osoby 

3. Gmina Czarna 24,00 zł od gospodarstwa 1os. 

48,00 zł od g. 2 os. 

72,00 zł od g. 3 os. 

96,00 zł od g. 4 os. 

120,00 zł od g. 5 os. 

od 1I 2020 

48,00 zł od gospodarstwa 1os. 

96,00 zł od g. 2 os. 

144,00 zł od g. 3 os. 

192,00 zł od g. 4 os. 

240,00 zł od g. 5 os. 

4. Gmina, Miasto 

Pilzno 

24,00 zł od osoby 

23,50 zł od osoby gdy jest 

kompostownik 

48,00 zł od osoby 

5.  Gmina Brzostek 22,50 zł od osoby 

22,00 zł od osoby gdy  

jest kompostownik 

45,00 zł od osoby 

6. Gmina Jodłowa 20,00 zł od osoby 

19,50 zł od osoby gdy  

jest kompostownik 

40,00 zł od osoby 

7. Gmina Żyraków 23,00 zł od osoby 

21,00 zł od osoby gdy jest 

kompostownik 

69,00 zł od osoby 

 

Stawki te mogą jednak ulec zmianie ze względu na toczące się postępowania przetargowe 

w poszczególnych gminach. 

 

Radny Tomasz Bukowski zapytał czy ten projekt uchwały dotyczy podwyżki śmieci. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że tak. 
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Radny Tomasz Bukowski, wskazał że podczas posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy 

w dniu poprzednim w czasie opiniowania tego projektu uchwały zaproponował wniosek, by 

doprowadzić do kompromisu. Nadmienił, iż oczywiście Wójt argumentował, iż jest to trudna 

sytuacja , a w związku z kosztami ponoszonymi przez Spółkę, podwyżki te są nieuniknione. 

Wskazał, iż miał nadzieję że złożony wniosek zostanie przegłosowany, jednak tak się nie stało. 

Podkreślił, że jest przeciwny podwyżce na 16 zł, wskazując że jego zdaniem kwota 14-15 zł 

byłaby odpowiednia oraz dla osób, które posiadają kompostownik, obniżka przynajmniej o 1 zł 

a nie 0,50 zł.  

 

Radny Tomasz Domaradzki zauważył, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Stałych 

Klub Radnych PiS złożył wniosek o pozostawienie cen na poziomie roku bieżącego, co nie 

zostało przegłosowane. Poparł radnego Tomasza Bukowskiego, wskazując że ceny towarów 

i mediów rosną, a ludzie tracą pracę w wyniku pandemii. 

 

Radna Bernadetta Ciszek wskazała, że temat ten został poruszony na posiedzeniu Komisji 

Stałych, gdzie wyjaśniono iż podwyżki te są nieuniknione. Podkreśliła, iż propozycja PGO to 

była kwota 21 zł. Zauważyła, że rośnie średnia krajowa wynagrodzenia. Nadmieniła, że jeśli 

teraz nie dokonają podwyżki o 4 zł, wówczas PGO będzie musiało zwolnić pracowników, 

którzy również mają do utrzymania rodziny. Podkreśliła, iż warto wziąć pod uwagę wywozy 

śmieci od osób starszych / samotnych. 

 

Radny Jan Halwa nadmienił, iż PGO przygotowało oferty poprzez kalkulację kosztów, po 

negocjacjach Wójta ze spółką obniżono do 16 zł. Zapytał, czy radni którzy krytykują tę stawkę 

wiedzą z czego ta podwyżka wynika. Nadmienił, iż będzie wspierał stawkę 16 zł, by 

sfinansować koszty PGO. 

 

Radny Tomasz Bukowski zwracając się do radnego Jana Halwy, wskazał, że nie 

wnioskują, by pozostała stawka 12 zł. Wskazał, żeby stawka wynosiła 14 – 15 zł oraz 1 zł dla 

osób posiadających kompostownik, co byłoby konsensusem dla wszystkich na czas pandemii, 

a Gmina nie straciłaby na tym. Podkreślił, iż to była złożona przez niego propozycja. Poprosił, 

by zwolnić realizację niektórych inwestycji. Co do osób starszych wskazał, że takim osobom 

powinno się pomóc, ale nie emerytom. W takiej sytuacji działania powinien podjąć GOPS, jak 

również powinna pomóc w tym Gmina. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura wskazał, że nie dotyczy to Gminy, 

a Przedsiębiorstwa Gospodarowania Odpadami. Nadmienił, iż Wójt już podjął negocjacje na 

stawkę, na którą może pozwolić sobie PGO. 

 

Pani Bernadeta Kusek nadmieniła, iż system gospodarki odpadami musi się bilansować. 

 

Radny Lech Żurek: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Wójtowie… ja mam 

takie pytanie, kto podniósł ile wywozów śmieci o 7. Niech mi ktoś odpowie kto to zrobił. Na co 

to jest potrzebne. Na co się naciąga na koszty PGO. Po co to potrzebne. Kto to zrobił to tak, że 

musi być co dwa tygodnie. Pytam się po co… Ludzie ponoszą koszty… i tutaj nikt na ten temat 

nie mówi, że koszty spowodowane są podwyżką wywozów i dlatego śmieci poszły do góry. Nie 

miej pretensji do Wójta ani do PGO…. To jest puste powietrze wożone po Gminie. Dziękuję 

bardzo”. 

 

Pani Bernadeta Kusek wskazała, że główna podwyżka wynika ze zmiany ustawy, która od 

listopada wprowadziła dwa dodatkowe kursy, co podnosi ceny na które składają się koszty 

transportu, pracownika, floty samochodu, natomiast Gmina musi postępować zgodnie 

z obowiązującym prawem. 
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Radny Józef Marek odnosząc się do radnego Tomasza Bukowskiego, w sprawie złożonego 

podczas posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy wniosku radnego, podkreślił iż Klub 

Radnych PiS liczy 9 członków, jednak żadna z tych osób nie starała się, by wniosek ten został 

poddany głosowaniu. Następnie odnosząc się do wypowiedzi radnego Lecha Żurka, podkreślił 

że należy na sprawę patrzeć merytorycznie. Nadmienił, że koszty z każdym miesiącem są coraz 

wyższe (zwiększona ilość wywozów, wzrost płacy minimalnej, składek umowy zlecenia, 

koszty składowania). Podkreślił, iż w mieście Dębica kwota za odpady komunalne wynosi 29 

zł / os.; Gmina Czarna 24 zł / os.; Pilzno 24 zł / os. – wskazując, że w tych Gminach kwoty te 

są jeszcze przed podwyżką. 

 

Radny Lech Żurek: „ja jeszcze powrócę Panie Przewodniczący, przepraszam bardzo, że… 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja jeszcze powrócę do tego sprzed kilkudziesięciu lat do 

tego tematu… trzeba uruchomić koniecznie od tego czasu spalarnię, bo dojdziemy do takiego 

momentu, że nie będzie gdzie składować śmieci i nie będzie gdzie wywozić… Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura przyznał rację radnemu Lechowi Żurkowi, 

wskazał natomiast, że uruchomienie spalarni w zasięgu Gminy nie jest realne, ale jako spółka 

kilku sąsiednich Gmin w przyszłości rozwiązałoby problem. Następnie zapytał radnego 

Tomasza Domaradzkiego, czy podtrzymuje wniosek dotyczący pozostawienia stawki na 

poziomie roku bieżącego. 

 

Radny Tomasz Domaradzki wskazał, że wniosek formalny został zgłoszony na 

posiedzeniu Komisji Stałych przez Przewodniczącego Klubu Radnych PiS i nie został 

przegłosowany. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy w tym momencie nie bierzemy go pod uwagę. 

Następnie poinformował, że radny Tomasz Bukowski również zgłaszał wniosek dotyczący 

stawek opłaty za odpady komunalne – 14-15 zł / os. 

 

Radny Józef Marek podkreślił, iż był to wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy, które odbyło się w dniu poprzednim. 

 

Radny Bolesław Pysz wskazał, że projekt uchwały został przygotowany na stawkę 16 zł. 

Nadmienił, że nie możemy zmieniać przygotowanego projektu uchwały. Poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji Stałych były różne propozycje, ale nikt nie złożył konkretnego projektu 

uchwały, by można go pozytywnie zaopiniować. 

 

Radny Tomasz Bukowski wskazał, że wyraził swoje zdanie, a na posiedzeniu komisji 

w formie wniosku zgłaszał tę propozycję, mimo to prosił by zostawić to na takim poziomie jak 

zostało przyjęte i przejść do głosowania. Podkreślił, że w obliczu pandemii chciał ulżyć 

mieszkańcom. 

 

Radny Grzegorz Pietrzyk odwołał się do wydarzeń sprzed kilku lat, gdzie zaistniała 

analogiczna sytuacja, gdy były proponowane podwyżki stawek za wodę. Wskazał, że wówczas 

padła decyzja, by nie podwyższać cen o 10% a o 4% lub 5%. Po pewnym czasie pojawił się 

problem i te ceny musiały zostać podniesione o 30%. Wskazał, że w tym przypadku może być 

podobnie, jednak nie wiadomo jaka będzie przyszłość, dlatego należy podjąć konkretną 

decyzję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 13 „za”, 3 przeciwne (Domaradzki T., 

Tuchowska-Rau E., Świętoń A.) i 3 wstrzymujące się (Bukowski T., Lesiak M., Niedbalec E.), 
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jako uchwała Nr XXIV/265/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 19. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

…………………………………………………………………..………………………………... 

 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów -  przedstawiła Pani Bernadeta Kusek. 

 

Konieczność uchwalenia nowej uchwały w sprawie w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, zastępującej uchwałę nr XXII/231/2016 

Rady Gminy Dębica z dnia 6 września 2016 r. w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów (Dz. Urz. Woj. Podkarpackiego z 2016 r. poz. 3062)) 

spowodowane jest zmianą ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw oraz ustawą  

z dnia 14 maja 2020 r. o zmianie niektórych ustaw w zakresie działań osłonowych w związku  

z rozprzestrzenianiem się wirusa SARS-CoV-2 (Dz. U. z 2020 r. poz. 875). Zmiana ta dotyczy 

m. in. przesunięcia terminu wprowadzenia nowelizacji ustaw, o których mowa w art. 9 ust. 1 

z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz 

niektórych innych ustaw, do dnia 31 grudnia 2020 r. 

Najistotniejsze zmiany dotyczą poszerzenia rodzaju selektywnie przyjmowanych 

odpadów przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Paszczynie, zmiany 

częstotliwości pozbywania się odpadów komunalnych z terenu nieruchomości, zmiany czasu 

pracy Punktu Selektywnej Zbierania Odpadów Komunalnych. Ponadto przedłożony projekt 

uchwały zawiera zapisy określające maksymalne ilości odpadów (zużyte opony, odpady 

budowlane i rozbiórkowe, odpady wielkogabarytowe), przyjmowanych przez Punkt 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w Paszczynie. 

Projekt nowej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Dębicy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku którego 

uchwała została przyjęta stosunkiem głosów 19 „za”, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się, 

jako uchwała Nr XXIV/266/2020, stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu. Radny Nylec 

S. nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 20. 

Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy Dębica za I półrocze 2020r., informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania 

planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

Informację z przebiegu wykonania budżetu Gminy Dębica za I półrocze 2020r., informację 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informację o przebiegu wykonania 

planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I półrocze przedstawiła Skarbnik Gminy 

– Marta Panek. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 21. 

Informacja o realizacji wniosków z ostatniej sesji. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 22. 

Wolne wnioski i zapytania. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

Radny Bolesław Pysz poruszył temat wyjazdowego posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury Technicznej, którego tematem był m. in. przejazd kolejowy na 

ul. Młynarskiej w m. Brzeźnica, na który zwracał uwagę radny Jan Halwa. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Adam Świętoń zapytał czy opłatę za gospodarowanie 

odpadami można uiszczać w systemie miesięcznym a nie kwartalnym jak na chwilę obecną. 

 

Radny Tomasz Domaradzki poprosił, by starać się unikać wysyłania monitu dot. 

nieopłaconego podatku lub uiszczenia opłaty, lecz zadzwonić poinformować te osoby o tym fakcie 

lub skontaktować się z sołtysem lub radnym danej miejscowości. 

 

Zastępca Wójta Gminy Jacek Drobot odpowiedział, że opłata śmieciowa może być 

wnoszona w systemie miesięcznym. 

 

Radny Roman Mazur zapytał czy do Urzędu Gminy w Dębicy wpłynął wniosek dotyczący 

rozszerzenia działalności firmy METKOM w Pustyni. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura przedstawił informację na temat złożonych 

oświadczeń majątkowych. Wskazał, iż wszyscy, na których ciążył obowiązek, złożyli 

oświadczenia majątkowe w terminie tj. do 31.05.2020r. według stanu na dzień 31.12.2019r. 

W związku, że u niektórych osób stwierdzono nieprawidłowości skontaktowano się z tymi 

osobami telefonicznie oraz wezwano do złożenia wyjaśnień w sprawie rozbieżności. 
 

Zastępca Wójta Gminy Jacek Drobot odpowiedział radnemu Romanowi Mazurowi, 

wskazując że do chwili obecnej do Urzędu Gminy nie wpłynął wniosek o rozszerzenie 

działalności firmy METKOM. 

 

Prezes PGO sp. z o. o. Witold Stanoch przedstawił informację na temat wzrostu opłat za 

odpady komunalne oraz z czego wynika kalkulacja kosztów stawki 21 zł / os. jaką 

zaproponowała spółka Gminie Dębica. Wskazał, że na koszt tej opłaty składa się przede 

wszystkim wzrost płacy minimalnej (2 600 brutto do 2 800 brutto); opłata za korzystanie ze 

środowiska – obecnie 270 zł / tona – jest to stawka niezależna od spółki i ustanawiana 

ustawowo przez rząd. Nadmienił, iż co roku rośnie liczba odpadów (PSZOK – 300 ton więcej 

w tym roku). Kolejną składową kosztów to dalsze zagospodarowanie odpadów, media, 

pozostałe materiały, zwiększenie częstotliwości odbioru odpadów. Podkreślił, iż cena 21 zł i jej 

obniżenie w wyniku negocjacji do 16 zł jest ceną bardzo dobrą. 

 

Radna Ewelina Tuchowska-Rau zwracając się do Prezesa PGO sp. z o. o. Witolda 

Stanocha, wskazała że w lokalnych mediach pojawiła się informacja, że Gmina Czarna będzie 

oddawać odpady do Gminy Dębica. Poprosiła o wyjaśnienie. 

 

Prezes PGO sp. z o. o. Witold Stanoch odpowiedział, że informacja jest sprawdzona. 

Nadmienił, iż Wójt Gminy Czarna zwrócił się z prośbą do spółki o wykonanie usługi dla tej 
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Gminy na okres zimowy, która na chwilę obecną została bez funkcjonującego PSZOK-u.  

Na terenie zakładu wyznaczone jest oddzielne miejsce, a na obsługę Gminy Czarna wskazano 2 

dni w tygodniu, oczywiście za odpłatnością. Odpady odbierane będą przez lokalną firmę 

funkcjonującą na terenie Gminy Czarna, natomiast na terenie zakładu w Paszczynie 

zagwarantowane mają miejsce oraz obsługę. 

 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej Mariusz Bobulski przedstawił stanowisko 

Rady Gminy kierowane do Parlamentarzystów z terenu województwa podkarpackiego 

w sprawie ustawy antysuszowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Żybura z okazji obchodów 20-lecia sołectwa Pustków-

Osiedle wyróżnił osoby, które w latach 2000-2020 szczególnie przyczyniły się do rozwoju 

sołectwa serdecznie im dziękując za zaangażowanie. 

 

Ad. 23. 

Zamknięcie obrad sesji. 

……………………………………………………………………………………………………. 

 

Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady Gminy Dębica – Piotr Żybura 

zamknął obrady sesji o godzinie 15:32. 

                                                                  

 

 

 

 

PRZEWODNICZĄCY 

          RADY GMINY DĘBICA 

 

    PIOTR ŻYBURA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła:  

P. Przydział   


